

Dr. Xavier Leflaive
Principal Administrator (Water) OECD



Xavier Leflaive leads the Water Team in the OECD Environment Directorate. He promotes policies that contribute to water security and sustainable development. His work covers:

- Issues related to pricing and financing
- Innovation in water management and water services
- The reform of water allocation regimes
- Diffuse water pollution.

Most recently, Xavier Leflaive coordinated the Recommendation of the OECD Council on water, which captures main policy guidance from the OECD on water. He spearheads the Roundtable on Financing Water, which endeavours to bridging the financing gap in the water sector. He has facilitated water policy reforms, in Brazil, Ireland, Korea, the Netherlands, the Caucasus and Central Asia.

Xavier Leflaive studied business administration and social theory in France, Canada and the UK. He holds a PhD in Social and Political Sciences from the University of Cambridge, UK. He teaches public and corporate management at Sciences Po, in Paris.

Xavier Leflaive est responsable de l'équipe Eau, au sein de la Direction de l'environnement de l'OCDE. Ses travaux portent sur les politiques publiques qui font de l'eau un vecteur de croissance durable. Ils couvrent principalement :

- Les questions de tarification et de financement
- L'innovation dans le domaine de l'eau et les services urbains
- La réforme des régimes d'allocation
- La gestion des pollutions diffuses.

Récemment, Xavier Leflaive a coordonné la Recommandation du Conseil de l'OCDE sur l'eau qui synthétise l'essentiel des orientations de l'OCDE. Il anime la Table ronde sur le financement de l'eau, dont l'objectif est de trouver les modes de financement nécessaires au secteur de l'eau. Il a accompagné des réformes des politiques de l'eau dans plusieurs pays : Brésil, Corée, Irlande, Mexique, Pays-Bas, pays du Caucase et d'Asie Centrale.

Xavier Leflaive a étudié la gestion et les sciences sociales en France, au Canada et au Royaume-Uni. Il est docteur en sciences sociales et politiques de l'Université de Cambridge. Il enseigne la gestion publique et privée à Sciences Po, à Paris.